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Press Release     20/07/2021 

 

EEX expands its position as No.1 Trading Venue for 

Japanese Power Futures 

 

The European Energy Exchange (EEX) continues to register strong market interest and growth in its 

Japanese Power Derivatives products. From January until June 2021, a volume of 3,519 GWh was 

traded in Japanese Power Future contracts. This is more than 5 times the volume traded in the last 

year since launch (May – December 2020: 587 GWh). 

 

EEX has firmly established itself as the leading venue for Japan Power Futures trading, holding a 88% 

exchange market share between January and June 2021. The beginning of the year was characterized 

by high volatility which led to a trading volume of more than 1TWh in a single month (January 2021). 

 

Steffen Köhler, EEX COO says: “I’m incredibly proud of what we have achieved in the first six months 

of 2021. Having launched just over a year ago, the EEX has cemented itself as the goto venue for 

Japanese Power Derivatives, both domestically in Japan and internationally around the world. 

Throughout 2021, we have seen a marked increase in the number of players being active in this 

market and we expect the number of players to double by the end of the year. We’re very thankful for 

the trust being placed in EEX in the past months and are committed to further developing liquidity in 

this emerging market, working closely with our customers.” 

 

Following the significant increase in liquidity in the Japanese Power Futures, EEX introduced a 

settlement window for these products on 21 June 2021. This settlement window ensures that the 

settlement prices reflect the market conditions towards the end of a trading day accurately, further 

increasing price transparency and liquidity on this new market. 

For the full overview of EEX Group’s volumes in the first half of 2021, please click here. 

https://www.eex.com/fileadmin/Global/News/EEX/EEX_Press_Release/2021/20210715_EEX_Group_Report_H1.pdf
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The European Energy Exchange (EEX) is the leading energy exchange which develops, operates 

and connects secure, liquid and transparent markets for energy and commodity products around the 

globe. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers 

contracts on Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural 

Products. EEX also provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf 

of the French State. More information: www.eex.com 

 

 

Contact: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-216 | T + 33 1 73 03 76 52 

presse@eex.com 

 

 

http://www.eex.com/
mailto:presse@eex.com
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プレスリリース      2021年 7月 20日 

 

EEX、日本の電力先物における No.1 市場としてのポジションを拡大 

 

欧州エネルギー取引所（EEX）は、日本の電力デリバティブ市場における取引参加者からの強い関

心を集め成長を続けています。本年 1～6月に 3,519 GWhの電力量が弊所日本電力先物市場で取引

されました。これは昨年 5月の営業開始から昨年末までの総取引量の 5倍超の出来高となります

（昨年 5～12月：587 GWh）。 

 

お陰様で、弊所は、本年 1～6月の半年間に取引所を通じた日本の電力先物取引において 88％の市

場シェアを占め、当地でのリーディング市場として確固たる地位を確立することができました。

又、年初には電力需給逼迫による価格ボラティリティの高騰の中で月間 1TWh超の出来高も記録し

ました。 

 

弊所 COO（最高執行責任者）のステファン・クーラーは、「今年前半の実績を大変喜ばしく思って

おります。1年ちょっと前に営業を開始したばかりで、当地のみならず世界においても日本電力の先

物取引には不可欠な取引所としての地位を固めることができました。本年を通じて弊所の取引参加

者数は著しく増加し、年末までにその数は倍増すると予想しています。今まで弊所を信頼して頂き

感謝します。これからもお客様との連携を一層深め、この黎明期にある市場で流動性を更に向上す

るべく取り組んで参ります。」と述べています。 

 

日本の電力先物の流動性が大幅に増加したことを受けて、弊所では本年 6月 21日よりセトルメン

ト・ウィンドウ（清算価格算定時間帯）制を導入しました。当該制度の導入により、弊所が発表す
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る清算価格は取引終了時に向けての市況を正確に反映し、黎明期の価格透明性と市場流動性の向上

に寄与するものと確信します。 

 

2021年上半期の EEXグループ全体の出来高の概要については、ここを（＊）クリックしてくださ

い。 

 

欧州エネルギー取引所（EEX）は、電力及びその関連商品をお客様に安心してお取引頂ける流動性

と透明性を兼ね備えた欧州地域を代表するエネルギー取引所であります。グローバルに展開する

EEXグループに属する弊所は、電力・天然ガス・排出権に加えて海上運賃・農産物のデリバティブ

ズ商品を取り扱っております。弊所は更に仏政府に代わり、発電源保証(Guarantees of Origin)の登

録と競争入札も行っております: www.eex.com 

 

問い合わせ先： 

EEX広報部 

電話 +49 341 2156 216（独ライプチヒ）| 電話 + 33 1 73 03 76 52（仏パリ） 

presse@eex.com | www.eex.com 

https://www.eex.com/fileadmin/Global/News/EEX/EEX_Press_Release/2021/20210715_EEX_Group_Report_H1.pdf
mailto:presse@eex.com


 

Press Release Page 1 

 © EEX AG – part of eex group 

 

 

 

Pressemitteilung     20.07.2021 

 

 

EEX baut Position als Nr. 1 Handelsplatz für 

japanische Strom-Futures aus 
 

Die European Energy Exchange (EEX) verzeichnet weiterhin ein starkes Interesse und Wachstum im 

Markt für japanische Strom-Terminprodukte. Von Januar bis Juni 2021 wurden in den japanischen 

Sromprodukten der EEX ein Volumen von 3.519 GWh gehandelt. Das entspricht mehr als dem 

5-fachen Volumen des Volumens, das im letzten Jahr seit Marktstart gehandelt wurde (Mai-

Dezember 2020: 587 GWh). 

 

In weniger als 12 Monaten hat sich die EEX als führender Handelsplatz für japanische Stromfutures 

etabliert und hielt zwischen Januar und Juni 2021 einen Börsenmarktanteil von 88 %. Der 

Jahresbeginn war von einer hohen Volatilität geprägt, wodurch das Handelsvolumen erstmals die 

Schwelle von 1 TWh in einem einzigen Monat überschritt (Januar 2021). 

 

Steffen Köhler, COO der EEX, sagt: „Ich bin unglaublich stolz auf das, was wir in den ersten sechs 

Monaten des Jahres 2021 erreicht haben. Die EEX hat sich nach ihrem Start von vor etwas mehr als 

einem Jahr als Handelsplattform für japanische Stromderivate etabliert, sowohl im japanischen Markt 

als auch international. Wir haben 2021 einen deutlichen Anstieg der Teilnehmer in diesem Markt 

gesehen und erwarten, dass sich ihre Anzahl bis zum Jahresende verdoppeln wird. Wir sind sehr 

dankbar für das Vertrauen, dass uns in den letzten Monaten entgegengebracht wurde, und werden 

weiterhin eng mit unseren Kunden zusammenarbeiten, um die Liquidität in diesem noch jungen 

Markt weiter auszubauen.“ 

 

Aufgrund der zunehmenden Liquidität in den japanischen Stromfutures führte die EEX am 21. Juni 

2021 ein „Settlement Window“ für diese Produkte ein. Dieses stellt sicher, dass die börsentäglichen 
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Abrechnungspreise die Marktbedingungen gegen Ende eines Handelstages genau widerspiegeln, 

was die Preistransparenz und Liquidität auf diesem neuen Markt weiter erhöht. 

 

Für die Übersicht der EEX Group Volumina im ersten Halbjahr 2021 klicken Sie bitte hier.  

 

Die European Energy Exchange (EEX) ist die führende Energiebörse, die weltweit sichere, liquide 

und transparente Märkte für Energie- und Rohstoffprodukte entwickelt, betreibt und vernetzt. Als Teil 

der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, 

bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und 

Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt 

Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag desranzösischen Staates durch. 

https://www.eex.com/de/ 

 

Kontakt: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-216 | T + 33 1 73 03 76 52 

presse@eex.com 

 

https://www.eex.com/fileadmin/Global/News/EEX/EEX_Press_Release/2021/20210715_EEX_Group_Report_H1.pdf
mailto:presse@eex.com

